
 

 

Interne memo 
 Aan Gemeenteraad West Betuwe 

 Van  

 Datum 8 december 2020 

 Onderwerp Technische vragen Speeltuinenbeleid 

 

Vragen D66-fractie 

 

Vraag 1 

Er is in de presentatie gesproken over achterstallig onderhoud van speeltoestellen, over onveilige 

speeltoestellen en over niet gecertificeerde speeltoestellen. Wij ontvingen twee lijsten met bevindingen, 

hieruit is niet op te maken waar deze bevindingen gedaan zijn en of de bevinding alleen achterstallig 

onderhoud betreft of ook een onveilige speeltoestel veroorzaakt. 

 

Antwoord 

Een bevinding raakt altijd de veiligheid en daarom vragen alle bevindingen aandacht.   

 

Vraag 2 

 Op welke specifieke (formele en informele) speelplekken is sprake van achterstallig onderhoud?  

 Op welke specifieke (formele en informele) speelplekken staan onveilige speeltoestellen? 

 

Antwoord 

De bevindingen worden gerapporteerd en ingevoerd in het systeem playmapping. Dat gebeurt door de 

speeltuinverenigingen en de gemeente. Deze bevindingen raken speeltoestellen verspreid over de 

speelruimten. Een adequaat overzicht is op dit moment niet te genereren. Dat overzicht willen we in de 

uitvoeringsfase helemaal up to date krijgen. 

 

Vraag 3 

Om hoeveel onveilige speeltoestellen gaat het? Het kunnen immers meerdere gebreken aan 1 toestel 
zijn.  
 

Antwoord 

Eerder is gemeld dat dit jaar al circa  10 onveilige speeltoestellen zijn verwijderd. Het gaat echter om 

meer toestellen. In het op te stellen uitvoeringsplan krijgen we daar een definitief zicht op.  

Speeltoestellen gaan stap voor stap achteruit. Dat wordt in playmapping ook gemeld. Tijdens een 

inspectie wordt besloten of het toestel  nog even mee kan of dat het toestel verwijderd moet worden. 

Onlangs is een glijbaan verwijderd (Bezander Heukelum). De skatebaan in Geldermalsen en de 

Rakkershof in Waardenburg zijn in overleg tijdelijk gesloten. Zo zijn er ook speeltoestellen verwijderd 

bij de Berkenlaan in Herwijnen. 

 

Vraag 4 

Op welke specifieke (formele en informele) speelplekken staan niet gecertificeerde speeltoestellen? 
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Antwoord 

Op informele plekken staan geen toestellen. Een adequaat overzicht is niet te genereren omdat nog 

niet alle speeltuinverenigingen de mutaties rechtstreeks in Playmapping hebben ingevoerd. We zijn 

bezig met een inventarisatie van speeltoestellen die kansrijk zijn om te certificeren. 

 

Vraag 5 

Hoe worden deze toestellen verwijdert/alsnog gecertificeerd? Zo ja, wanneer?  
 

Antwoord 

Als onveiligheid wordt geconstateerd dan worden speeltoestellen vrijwel direct verwijderd. Zie 

bovenstaande beantwoording. 

 

Vraag 6 

Wie is verantwoordelijk indien er vanwege slecht onderhoud/onveilige/niet gecertificeerde 

speeltoestellen letsel ontstaat? 

 

Antwoord 

Indien de speelruimte wordt beheerd door een stichting of vereniging is dit afhankelijk van de 

overeenkomst die met de voormalige gemeente is afgesloten. In voormalig Geldermalsen en Neerijnen 

is in eerste instantie de stichting of vereniging verantwoordelijk. De gemeente heeft een controlerende 

taak en is derhalve eindverantwoordelijk. In voormalig Lingewaal varieert dit per stichting of 

vereniging.   

 

Vraag 7 

In de voormalig gemeente Geldermalsen waren afspraken met speeltuinverenigingen over controle en 

onderhoud en werd door een externe partij geïnspecteerd op veiligheid. Wij nemen aan dat dit sinds 

januari 2019 in heel West Betuwe gedaan wordt. Er zouden derhalve geen onveilige speeltoestellen 

moeten kunnen zijn.   

 

Antwoord 

Als een inspectie is uitgevoerd betekent dat nog niet dat de gebreken aan een speeltoestel zijn 

verholpen of dat het speeltoestel is verwijderd. 

 

Vraag 8 

Wie is sinds de vorming van West Betuwe verantwoordelijk voor controle op het onderhoud en de 

veiligheid van speeltoestellen/speeltuinen? 

 

Antwoord 

De gemeente West Betuwe 

 

Vraag 9 

Zijn sinds 1 januari 2019 de speeltoestellen volgens een planning geïnspecteerd en gecontroleerd?  
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Antwoord 

Ja 

 

Vraag 10 

Er is gesproken met de speeltuinverenigingen in aanloop naar het opstellen van het speelruimtebeleid. 

Niet duidelijk is wat zij vinden van het resultaat. Hebben de speeltuinverenigingen de kadernota met 

bijlagen ontvangen? 

 

Antwoord 

Ja 

 

Vraag 11 

Zijn er meer reacties dan die van de inspreker namens Beesd en de mail uit Vuren? 
 

Antwoord 

Ja in de vorm van gesprekken via Zoom en/of telefoon: 

 De Boomkampjes te Geldermalsen 

 De stromende buurt Geldermalsen 

 De Blijde Wijde Rumpt 

 Speelplek Geldermalsen Zuid 

 ’t Kinderkempke,  

 De Beerakker Heukelum 

 De Sterappel Geldermalsen Oost 

 T Huchtje Acquoy 

 SPV Asperen 

Per speeltuinvereniging is verschillend gereageerd en de meesten reageerden niet afwijzend. Er zijn 

speeltuinverenigingen die hebben of zijn bezig met plannen voor de toekomst. Met ze is afgesproken 

dat in het vervolgoverleg het nieuwe gemeentelijk beleid en de plannen van de speeltuinverenigingen 

op elkaar worden afgestemd.   

 

Vragen VVD-fractie 
 

Vraag 12 

Zijn de juiste soort speellocaties op de juiste plaats gesitueerd? (Deze vraag heb ik reeds in de avond 

gesteld, maar is geen voor mij duidelijk antwoordt op gekomen.) Zo ja hoe weet men dat als er alleen 

met de speeltuinverenigingen is gesproken? Hoe dan met die locaties waarbij er geen 

speeltuinvereniging, cq gesprekspartner was, is? 

 

Antwoord 

Het OBB-rapport heeft op basis van demografische ontwikkelingen het aantal functies bepaald per 

toekomstige speelruimte. Als je dit als uitgangspunt neemt dan wordt in het uitvoeringsplan bezien of 

alle speeltoestellen op de juiste plaats staan. Daar waar geen speeltuinverenigingen zijn is de 

gemeente partij en zal bij de totstandkoming van de uitvoeringsplannen met bijvoorbeeld dorpstafel en 

of inwoners/omwonenden gesproken worden. 
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Vraag 13 

Wordt er ook rekening gehouden met te verwachten demografische ontwikkeling? Nieuwbouw in de 

pijpleiding, is zonde om speellocatie te laten verdwijnen lijkt mij? Zo ook bij voortzettende vergrijzing is 

het aanhouden van een speeltuin misschien onnodig en kunne n de toestellen beter naar een andere 

locatie worden verplaatst om daar te upgraden wellicht? 

De vraag in deze is misschien ook wel, hoe dynamisch is dit beleid? 

 

Antwoord 

Het is juist de grondslag van het beleid om mee te bewegen met de bovengenoemde ontwikkelingen. 

Daarom wordt nu ook voorgesteld een formele speelplaats (her) in te richten zodat aan de functies, de 

doelgroepen wordt voldaan. Speeltoestellen worden in principe hergebruikt. Dat wordt in het 

uitvoeringsplan verder uitgewerkt. 

 

Vraag 14 

Is met die locaties waarvan (nog) niet bekent is of er een vereniging is rekening gehouden in deze nota? 

Zo ja hoe dan, zo nee waarom niet? 

 

Antwoord 

Het aantal speeltuinverenigingen is bekend. Voorgesteld wordt om daar waar geen 

speeltuinvereniging is er één op te richten of een mogelijk alternatief is onderbrengen bij een dichtbij 

zijnde andere speeltuinvereniging. Of dat gaat lukken is de vraag omdat het steeds moeilijker wordt 

bestuurders (vrijwilligers) te vinden. 

 

Vraag 15 

In geval de functie veranderd wordt, met wie wordt dit besproken en wanneer? 
 

Antwoord 

Daar waar een speeltuinvereniging is wordt dit met de speeltuinvereniging besproken. Op andere 

speelruimten is de gemeente aan zet en zal bij de totstandkoming van de uitvoeringsplannen met 

bijvoorbeeld dorpstafel en of inwoners/omwonenden gesproken worden. 

 

Vraag 16 

In de presentatie is gesproken over herverkavelen. Hoe denkt men te gaan herverkavelen? 

 

Antwoord 

Dat wordt in het uitvoeringsplan verder uitgewerkt. 

 

Vraag 17 

Hoe worden inspanningen van goed functionerende speeltuinverenigingen beloond? 

 

Antwoord 

Investeren in de goed functionerende speeltuinverenigingen om ze zo te behouden en te versterken. 
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Vraag 18 

Hoe worden inspanningen van niet zo goed functionerende speeltuinverenigingen verbeterd? En hoe 

wordt dit gemonitord? 

 

Antwoord 

Door gezamenlijk een uitvoeringsplan op te stellen. 

 
Vraag 19 

Hoe gaat men in geval van niet goed of nauwelijks functionerende speeltuinvereniging om met de 

aanwezige speeltuin? 

 

Antwoord 

Als het een formele speelruimte blijft dan zal deze aan de functionele en veiligheidseisen moeten 

blijven voldoen. Als een speeltuinvereniging om wat voor reden dan ook daartoe niet in staat is zal de 

gemeente deze taak overnemen. En als dat niet wenselijk is zal de speelruimte worden gesloten.  

Vanzelfsprekend zullen afspraken in het kader van uitvoeringsplan gericht zijn op een dergelijke 

situatie te voorkomen. 

 
Vraag 20 

Deze vraag is ook ingegeven uit de nota zelf. Hierin lijkt de teneur dat in geval er geen vereniging is er 

ook geen speeltuin is of blijft. 

 

Antwoord 

Het is niet zo dat dan een speelruimte wordt gesloten. Zeker niet als deze speelruimte een belangrijke 

centrale functie vervult in de kern/buurt. De gemeente neemt dan haar verantwoordelijkheid. Van de 

121 speelruimten vallen er nu ook al 50 onder de verantwoordelijkheid van de gemeente. 

 
Vraag 21 

Aangaande de lijst gebreken aan toestellen: de VVD is hieruit niet duidelijk hoeveel toestellen er nu echt 

niet goed zijn.  

Een aantal vermeldingen lijken heel klein in problematiek en eenvoudig op te lossen. Terwijl andere veel 

groter, en duurder zijn in oplossing. Zou hierin meer duidelijkheid kunnen worden verschaft?  Een kleine 

reparatie maakt een toestel misschien nu nog ongeschikt, maar eenvoudig geschikt te maken. (Losse 

schroef, een slechte plank enz.) 

 

Antwoord 

Het klopt dat bevindingen weggenomen kunnen worden door eenvoudige oplossingen toe te passen. 
Aan de andere kant zal ook het gevolg (kunnen) zijn het verwijderen van het toestel van de 
speelruimte.  
 


